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نكته بازی

تیتر یک

انتقادی که بیراه نیست
به نظر می رســد مجتبی جباری همچنان از داســتان هایی که در 
اســتقلال برای او پیش آمد ناراحت اســت و این موضوع را گاه و 
بیگاه در مصاحبه های خود مطرح می کند. در تازه ترین اظهاراتش، 
سرمربی پیشین آبی ها به انتقاد از بازیکنان تیم پرداخته و گفته آنها 
آنطور که شایسته بود از او حمایت نکردند. هر جا اختلاف نظری در 
مورد جباری وجود داشته باشد، دست کم در این یک مورد می شود 
حق را بــه او داد. مجتبی در فاصله کوتاهی که هدایت اســتقلال 
را برعهده داشــت، به شــدت از بازیکنانش حمایت می کرد. شاید 
مشهورترین نمونه از این دست، نطق گرم و مفصل او در پشتیبانی 
از آرش رضاوند بود. درحالی که رضاوند تحت شــدیدترین فشارها 
از سوی هواداران استقلال قرار داشت، جباری با حمایت علنی، به 
این بازیکن روحیه و اعتمادبه نفس داد. شاید او انتظار داشت رفتار 

مشابهی از سوی بازیکنان ببیند، اما این اتفاق رخ نداد.

قلعه نویی را هم بگذارید سرمربی!
سیل مهاجرت بازیکنان ایرانی به لیگ امارات همچنان ادامه دارد 
و به نظر می رسد نقد و نظرهای منفی در این مورد هم چندان مانع 
کارسازی نیســت. به هر حال پول خوب می گیرند و کار به نسبت 
آسانی هم دارند؛ طبیعی اســت که مشتاق باشند بروند. در همین 
راستا، کار به جایی رسیده که نصف تیم ملی در تیم نهم لیگ این 
کشور جمع شــده اند. حرف از الاتحاد کلبا است که فصل گذشته 
سامان قدوس، شــهریار مغانلو و مهدی قائدی را در اختیار داشت. 
آنها این فصل قائدی را از دست دادند، اما احمد نوراللهی را جذب 
کردند و حالا گفته می شود با محمد مهدی محبی، وینگر سپاهان 
نیز به توافق نهایی دســت یافته اند. اگر اینطوری پیش برود، هیچ 
بعید نیست امیر قلعه نویی هم از تیم ملی کنار برود و هدایت الاتحاد 
کلبا را بپذیرد! در این میان فقط نگران سطح فنی فوتبال کشوریم 
که برخی از بهترین هایش، در تیم نیمه پایین جدول امارات تجمع 

کرده اند.

پایان آقای بازنده
کار به جایی رســیده که علــی تاجرنیا، رئیس  

هیأت مدیره باشــگاه صراحتا خطاب به یکی از 
هواداران گفت: »شــما یک روز بازیکن را بــالا می برید و روز دیگر 
به زمین می کوبید. فقط رفتارتان با حســین حسینی را ببینید.« 
این یعنی مدیریت استقلال هم قبول کرده که تصمیمش مبنی بر 
قطع همکاری با کاپیتان، بیش از هر چیز دیگری ناشی از انتقادات 
هواداران بوده است. اینکه تصمیم گرفتن براساس چنین معیاری 
چقدر منطقی است، یک بحث دیگر به شــمار می رود. با این حال 
تردیدی نیست که مدیران باشگاه در این زمینه دست به یک ریسک 
بزرگ زده اند. فقط کافی است فردا گلر اســپانیایی جذب شده به 
جای حسینی عملکردی ضعیف تر از او داشته باشد تا سیل انتقادها 
به سمت مدیران استقلال روانه شــود. همین هواداران معترض به 

حسینی، اتفاقا در صف اول خواهند ایستاد. منتظر بمانید و ببینید.

ادامه از 
صفحه9

جذب امبومو از برنتفورد برای منچستریونایتد 
75 میلیــون یورو آب خورد که بــه این رقم ها 
افزونه ها هم اضافه خواهد شد. او حالا هشتمین 
خرید گران قیمت تاریخ باشگاه منچستریونایتد 
اســت؛ بعد از پوگبا )یوونتــوس/ 105 میلیون 
یورو(، آنتونــی )آژاکس/ 95 میلیــون یورو(، 
هری مگوایر )لسترســیتی/ 87 میلیون یورو(، 
ســانچو )دورتموند/ 85 میلیون یورو(، لوکاکو 
)اینترمیــان/ 84 میلیون یورو(، راســموس 
هویلوند )آتالانتــا/ 77.8میلیون یورو(، آنخل 
دی ماریا )رئال مادرید/ 75 میلیون یورو(، امبومو 
)برنتفــورد/ 75 میلیون یــورو(، کونیا )ولوز/ 
74 میلیون یورو( و کاســمیرو )رئال مادرید/ 

70.7 میلیون یورو(.

   معادلات شماره9
هویلوند احتمالا واگذار می شود. آث میان برای 
او 20 میلیون می دهد. اگر فروخته نشود، مهاجم 
دانمارکی نیمکت نشین خواهد شد. برای پست 
مهاجم شــماره 9، چند گزینه مطرح شده اند. 
معاوضه گارناچو با نیکاس جکسون از چلسی 
محتمل ترین حالت اســت. در این صورت پول 
ناچیزی ممکن است رد و بدل شود و هر دو باشگاه 
از شــر بازیکنان ناراضی خود رها خواهند شد. 
گزینه بعدی، خرید بنیامین ششکو از لایپزیش 
است. باشگاه آلمانی برای این مهاجم بلندقامت 
اما تکنیکی اســلوونیایی خود 70 میلیون یورو 
طلب خواهد کرد. او گزینه آرسنال هم بود. اگر او 
بیاید، مثلث هجومی جدید 220 میلیون خرج روی 

دست مالکان آمریکایی خواهد گذاشت.

   از دست رفته ها
گیوکرش حاضر نشد به منچستر بیاید و بار دیگر 
زیرنظر روبن آموریم کار کند. او به آرسنال بسیار 
نزدیک است و تنها اعام رســمی باقی مانده. 
منچستریونایتد به مهاجم ایتالیایی، فرانسیسکو 
پیو اسپوزیتو عاقه مند بود اما او به اینتر پیوست. 
منچستریونایتد لحظه آخر پیشنهادی حوالی 

نباید آل کثیر را له کرد
صمد مرفاوی اعتقاد دارد اگر ساپینتو حسینی را نخواسته، 

حرفی در مورد او باقی نمی ماند

امیرحسین اعظمی |  استقلال این روزها یکی از تیم های پرحاشیه در 
فوتبال ایران است. هواداران از روند جذب بازیکن در فصل نقل و انتقالات 
راضی نیستند و ریکاردو ساپینتو هم از مدیران باشگاه بابت این موضوع 
ناراحت است. این در حالی اســت که جذب عیسی آل کثیر و جدایی 
سیدحسین حسینی هم حاشیه های اســتقلال را بیشتر کرده است. 
این تیم روزهای پرالتهابی را پشت سر می گذارد و جالب اینجا ست که 
آبی ها در یک دهه گذشته، بارها چنین وضعیتی را با شرایط متفاوت 
در آماده سازی پیش فصل تجربه کرده اند. در مورد شرایط استقلال با 
صمد مرفاوی سرمربی سابق آبی پوشان صحبت کردیم و او به سؤالات 

همشهری پاسخ داد.

   استقال با 13-12بازیکن بزرگسال به اردوی ترکیه 
رفت. اگر جای ساپینتو بودید تیم را به اردو می بردید؟

ســال 88که در اســتقلال بودم، تمرینات را با 4 بازیکن در ورزشگاه 
دستگردی شروع کردیم. در ادامه بازیکنان جدید به تیم اضافه شدند و 
قراردادها هم تمدید و در نهایت تیم تکمیل شد. ساپینتو هم با اختیارات 
کامل به استقلال آمده و طبیعتا دوست ندارد روند آماده سازی  تیمش 
عقب بیفتد. او تصمیم گرفت تیمش را به ترکیه ببرد و منتظر تکمیل 

شدن نفرات است.

   اما او از باشــگاه بابت عدم جذب بازیکنان مورد 
نظرش شاکی است. شما چه نظری دارید؟

ساپینتو مگر شــناختی از شــرایط فعلی بازیکنان لیگ برتر دارد. او 
3فصل پیش هدایت اســتقلال را برعهده داشت و به عنوان مثال بابت 
شناخت 3 سال گذشته، دست روی عیسی آل کثیر گذاشته است. آن 
هم درحالی که این بازیکن در فصل گذشته کیفیت خوبی نداشت. من 
معتقدم نباید تصور کنیم که هر چه سرمربی خارجی بگوید درست است 
و با تمام خواسته های او موافقت کنیم. اینجا نقش دستیاران چیست، 
آیا آنها نباید به سرمربی تیم مشاوره بدهند که بازیکنان مورد نظرش 
چه شرایطی دارند؟ استقلال باید فردی را در کنار ساپینتو قرار می داد 
که در لیگ برتر فعالیت کرده باشد، نه اینکه بروند از تیم های پایه مربی 
بیاورند و در کنار ساپینتو بگذارند. باشگاه باید ابتکار عمل را در دست 

بگیرد، در ضمن تشکیل کمیته فنی هم می تواند مفید باشد.

   به نظر شما آل کثیر در استقال موفق خواهد شد؟
نمی دانم، باشگاه می توانست در زمینه جذب بازیکن بهتر عمل کند. 
به هر حال او با نظر مستقیم ساپینتو آمده و ممکن است در استقلال 
بدرخشــد. پرســپولیس آل کثیر را نخواســت و در طرف مقابل او به 
استقلال نگفته بود که مرا جذب کنید، این باشــگاه بود که براساس 

خواسته سرمربی به سراغ این بازیکن رفت.

   ولی هواداران استقال به شدت در مقابل جذب این 
بازیکن موضع گرفته اند؟

فوتبال حرفه ای است و نباید آل کثیر را له کنیم. به هر حال در فوتبال 
رفتن بازیکن از یک تیم به تیم دیگر طبیعی است.

   شما می دانید نقش سیدورف در استقال چیست؟
خیر، من واقعا نمی دانم ســیدورف را چرا آوردند. اتفاقات عجیب در 

فوتبال ایران زیاد رخ می دهد.

   حتما می دانید که حسینی از استقال جدا خواهد 
شد و به نوعی او را نخواستند. در این مورد چه نظری دارید؟

نمی دانم رفتن او با نظر ساپینتو بوده یا اینکه حسینی در مورد تمدید 
قرارداد یا مسائل دیگر با باشگاه اختلاف داشته است. اگر نظر سرمربی 
بوده که حرفی باقی نمی ماند چون ســرمربی در مورد تصمیماتی که 

می گیرد پاسخگو است.

   استقال از رفتن حسینی ضرر نمی کند؟
ما فقط نباید بدی های حسینی را ببینیم. او برای استقلال بد کار نکرده 
و می توانستند این بازیکن را حفظ کنند. من در جریان اتفاقات نیستم 

که بدانم چرا او جدا می شود.

   شما فکر می کنید اســتقال در آوردن ساپینتو 
تصمیم درستی گرفت؟

استقلال به ناچار این مربی را آورد. استقلال با هدایت این مربی فوتبال 
خوبی را به نمایش می گذاشــت ولی رفتارهای این مربی در کنار خط 
خطرناک بود و به تیم آســیب می زد. یک مربی همیشــه باید روی 

رفتارهایش هم کنترل داشته باشد.

   به نظر شما استقال قهرمان لیگ برتر می شود؟
استقلال همیشه مدعی اســت ولی برای قهرمان شــدن باید تیمی 
یکدست داشته باشید و هر فردی در مجموعه تیم  ساز خودش را نزند.

فدراسیون 
بی انضباط

 بررسی پرونده های بیرانوند، ساپینتو و... 
دربا حضور شاه حسینی در تلویزیون همشهری

 مــورد رأی بدوی 

که برای بیرانوند صادر شد 

باید بگویم که مــا در مورد 

این پرونــده اصا محرومیت 

تعلیقی نداریم یا سفید 

است یا سیاه.

صادر نشدن رأی علیرضا بیرانوند و داستان بخشش محرومیت 
ســاپینتو، داســتان هایی بوده که در هفته های اخیر حسابی 
فدراسیون و ارکان قضایی آن را تحت فشــار قرار داده است. به 
همین بهانه سراغ عبدالرحمن شاه حســینی رفتیم، فردی که 
سال ها رئیس کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال بوده و آشنایی 
کاملی به قوانین و شرایط موجود دارد. شاه حسینی با حضور در 
تلویزیون همشهری، توضیحات دقیقی درخصوص پرونده های 

جنجالی فدراسیون داشته است.

پای کمیته انضباطی در میان نیست
در اساســنامه 3رکن قضایی داریم؛ کمیته انضباطی، کمیته 
اخلاق و کمیته اســتیناف. مثلا در مورد خاص پرونده علیرضا 
بیرانوند، کمیته انضباطی هیچ  دخالتــی ندارد اما کمیته ای به 
نام  تعیین وضعیت که یکی از کمیته های فدراسیون است و در 
اساسنامه جزو ارکان قضایی نیســت، رأی این پرونده را صادر 
کرده که این هم یکی از ایرادات اســت. رأی این کمیته هم در 

مقام فرجام به کمیته استیناف 
رفته که آنجا به مدت یک سال 

متوقف شده.

رکورد شکنی یک پرونده
زمانی که تیمســار نوآموز رئیس فدراســیون بود، من وارد 
تشکیلات فوتبال شدم و سعی کردم پله ها را یکی یکی بالا 
بروم و مثل بعضی ها سوار آسانسور نشوم و آن موقع نماینده 
فدراسیون در لیگ قدس بودم. از آن موقع تا به امروز یادم 
نمی آید پرونــده ای در تاریخ قضایی فوتبــال ما تا این حد 
طولانی شــود. قطعا بعضی از پرونده هــای فوتبالی زمان 
می برد اما آیا این پرونده باید طولانی می شــد؟ این پرونده 
را با پرونده عماد رضا با آن حجم از ادعا مقایســه کنیم؛ از 
آن مهم تر اســت و بیشــتر وقت می برد؟ البته در این مورد 
تا زمانی که رأی نهایی بیرون نیایــد، نمی توانیم اظهارنظر 

قاطع حقوقدان ها را داشته باشیم.

حکم در کشوی جادویی
کمیته اســتیناف گفته یک ماه پیش حکم اعلام شــده و فدراسیون باید 
اعلام کند. چرا فدراسیون باید اعلام کند و این استقلال کمیته را زیرسؤال 
نمی برد؟ اگر آقایان در مورد این نقیصه ها ادعایــی دارند، بگویند. از یک 
طرف فیفا می گوید ارکان قضایی مستقل هستند، استقلال به معنای این 
است که هیچ مقامی حق دخالت در ماهیت پرونده ها را ندارد. مفهوم دیگر 

اســتقلال صدور، رســیدگی، صدور رای، ابلاغ و اجرای رأی است. همیشه 
می گوییم اگر حکمی اجرا نشود، بهتر است که صادر نشود. اما نکته مهم در این 

است که طبق مقررات داخلی فدراسیون فوتبال ما ابلاغ رأی با دبیرکل فدراسیون 
است. خود این نقض استقلال است. رئیس کمیته استیناف حکم را به دبیر کل می دهد و 
او باید آن را به اشخاص ذینفع در پرونده ابلاغ کند، اما دبیرکل دلش نخواسته اعلام کند. 
زمانی که خود من در فدراسیون بودم این اتفاق افتاد و دبیرکل رأی را توی کشوی جادویی 
میزش نگه داشته بود. چرا نگه  داشته بود، چون از بالا به او گفته بودند این حکم سروصدا 
می کند. یکی حکم درگیری جمعی علی دایی، محمود فکری، سیاوش اکبرپور و چند نفر 

دیگر بود، یکی هم پرونده عماد رضا که ابلاغ نمی شد اما من خودم در رسانه ها اعلام می کردم 
اما الان ماده ای گذاشته اند که رئیس کمیته اجازه ندارد خودش اعلام کند. طبق این ماده ارکان 

قضایی حق مصاحبه ندارد و فدراسیون باید حکم ها را ابلاغ کند.

بعد از اینکه حکم صادر شد، افرادی که به عنوان مراجع 
رسیدگی به این پرونده، حکم را صادر کرده  اند به خصوص 
کمیتــه اســتیناف کــه نزدیک بــه یک ســال پرونــده را نگه 
داشــته، باید به مردم پاســخگو باشــد و توضیح بدهد که 
چرا این پرونده به مدت یک سال اطاله دادرسی داشته. 
رسانه ها هم حتما از دکترین حقوق و حقوقدان ها صحبت 

کنند و بعد مردم قضاوت کنند.

زمــان 10مــاه بــرای یــک پرونــده از نظــر دادرســی 
غیرمتعارف اســت ولی اگر آقایان بعد از صدور رأی 
از لحــاظ حقوقی توضیح بدهند و منی که 32ســال 
در کار قضا بودم، متقاعد شوم، قول شرف می دهم 
که می گویم این مدت مدت متعــارف بوده ولی اگر 
عکســش بوده باشــد، باید بگوینــد چه خبــر بوده و 

دلیل حقوقی نداشته.

در نوشــتن مقررات و در تنبیهات مالی حداقل ها را 
مشــخص کرده اند اما حداکثر را نــه. این هیچ جای 
مقررات نوشته کشور ما و دنیا دیده نمی شود. این 
موضوع باعث استبداد در دادرسی و صدور احکام 
ســلیقه ای می شــود. این بدعت خطرناکی اســت و 

اصلاح هم نمی کنند.

به طــور کلــی در حــوزه ورزش و به طــور اخــص در 
فوتبال، مدیران ما چه در حلقه اول در فدراســیون 
قــرار می  گیرنــد، یا در هیأت رئیســه صاحب ســمت 
می شــوند یا اینکه به عنــوان مدیرعامل باشــگاه ها 
انتخــاب می شــوند، بــه راحتــی از منافــع فوتبــال 
اســتفاده می  کنند ولی هیــچ گاه بــرای اقداماتی که 
می کنند یا تصمیماتی که می گیرند، هیچ هزینه ای 
پرداخت نمی کننــد. این موضــوع باید حل شــود تا 
کسی جرأت پذیرش یا تصدی گری این سمت ها را 
نکند و اگر این پســت ها را قبول کــرد بداند که باید 

پاسخگوی تصمیماتش باشد.

15ســال پیــش گفتــم یکــی از اهــداف آینــده تیــم 
کاری ما این اســت که روزی را ببینیم که اگر رئیس 
فدراســیون فوتبال ظهــر تخلف کــرد، تــا بعداز ظهر 
از همــان روز  را بدهیــم.  حکــم محکومیتــش 
شــاخک  ها به کار افتــاد و گفتنــد که اینهــا خطرناک 
هســتند. البته من خودم اســتعفا دادم و کنار رفتم 
ولــی ابزارهــای ســخت افزاری و نرم افــزاری دســت 
آقایان بود و زمینه ای ایجــاد کردند که این اتفاقات 

نیفتاد.

بــا اســـکن این 
کیو آرکد فیلم کامـل 
ایـــن گفت و گو را 
کنیــد. تماشـــا 

حکم ساپینتو باید اجرا شود
در مورد ساپینتو اگر آن حکم محرومیت اجرا نشده است، الان 
حتما باید اجرا شود. در این قضیه ما با یک حکم قطعی لازم الاجرا 
روبه رو هستیم. چرا قطعی، چون حکمی که مرجع بدوی کمیته 
انضباطی صادر کرد، مورد اعتراض او واقع نشد، وقتی هم که به 
حکمی اعتراض نشود، قطعی می شود. وقتی حکم به ماه صادر 
شده، شروع حکم از زمان اجرا تعیین می شود. حالا اگر مسابقه ای 
نبوده یا یک مربی یک مدت نخواسته کار کند، نمی توانیم بگوییم 
که حکم نباید اجرا شود. اجرای حکم از روزی است که یک مربی 
می خواهد کارش را انجام بدهد. حــالا بعضی ها هم می گویند 
به خاطر حســن نیتی که او برای کار کردن در ایران آن هم در 
زمان جنگ داشته، باید این حکم بخشیده شود اما در مقررات ما 
چنین چیزی نداریم. اما تعلیق یک بحث جداگانه ای دارد و اگر 
اشتباه نکنم شامل کسی می شود که نصف محرومیت را پشت 
سر گذاشته باشد و یکی از شرایط دیگر این است که محکومیت 
قبلی هم نداشته باشد. من فکر نمی کنم علمای علم حقوق این 
حرف ها را بزنند، این حرف ها حتما برای ذینفعان است. بازیکنی 
که روز آخر لیگ تخلف کرده و 3ماه مصدوم شده، می تواند در 
شــروع فصل بعد بگوید مدت محرومیت من تمام است؟ اگر ما 
این حکم را به فیفا اعلام می   کردیم و محرومیت او اجرا می شد، 
می توانستیم بگوییم که محرومیت تمام است اما این کار را هم 

نکردیم.

داستان سقف قرارداد
در مقررات در بحث صدور حکم به صراحت در اساسنامه داریم 
که ارکان قضایی براساس آیین نامه هایی کار می کنند که مصوب 
فدراســیون هســتند ، ازجمله آیین نامه انضباطی فدراسیون. 
سقف قرارداد در قالب دستورالعمل بود و در هیچ جای آیین نامه 
انضباطی درخصوص این ســقف چیزی پیش بینی نشده بود. 
هیأت رئیسه فدراسیون دستورالعملی را مصوب کرد و با توجه 
به اینکه یکی از مواد کمیتــه انضباطی هم می گوید همه اهالی 
فوتبال مکلفند دستورالعمل های فدراسیون را اجرا کنند، آنها از 
این باب وارد شدند. از همان ابتدا از نظر حقوقدانان، محل ایراد 
بود و می  گفتند ما هر تنبیهــی را که می خواهیم درنظر بگیریم 
برای فرد چه مالی چه غیرمالی باید در مقررات انضباطی احصا 
شــود. از این نظر حتی بین حقوقدان های خود فدراسیون هم 
اختلاف پیش آمد. این از ریشــه. بعد هم به جریمه های نقدی 
سنگین تبدیل شد. مرجعی که این را مصوب کرد به عنوان یک 
مرجع قانونی نمی توانســت کمیته انضباطی را مکلف به کسر 

امتیاز و جریمه نقدی کند.

خریدی برای ویترینخریدی برای ویترین
بعید است رشفورد بازیکنی مهم برای بارسلونا باشد، اما خیلی هم خرید بدی نیست

مارکوس رشفورد به صورت قرضی و با کم کردن دستمزدش به بارسلونا پیوســت و پذیرفت ذخیره رافینیا باشد. این قرارداد 
قرضی با بند خرید اختیاری با مبلغ 30 میلیون یورو خواهد بود. نسبت به گزینه هایی مثل لوکمن )50 میلیون یورو از آتالانتا(، 
نیکو ویلیامز )62 میلیون یورو از اتلتیک( و لوییس دیاس )75 میلیون یورو از لیورپول( مقرون به صرفه است. رشفورد تا 
دوران کرونا ســتاره بود اما وقتی به خاطر خدمات خیرخواهانه اش دکتری افتخاری از دانشگاه منچستر  گرفت، انگار 
دیگر فوتبال برایش در اولویت نبود. او در نیم فصل دوم مجبور شد به استون ویلا برود اما ویلا هم قراردادش را قطعی و 

انتقال قرضی را تمدید نکرد.
پیش از بررســی وضعیت این انتقال و تخمین موفقیت آن، لازم است مقدمه ای چیده شــود. منچستریونایتد باتلاق 
ستاره هاست. بازیکنان زیادی مثل دی ماریا، زلاتان، الکسیس سانچس و خیلی های دیگر هم در این باتلاق گرفتار شدند 
اما خیلی زود خودشان را نجات دادند. بازیکنان گران قیمت دیگری هم در این تیم به مضحکه تبدیل شدند یا در بهترین 
حالت، افت کردند؛ مگوایر، لنی یورو، کاسمیرو، واران، اونانا، اریکســن و آنتونی که به میم و جوک تبدیل شد و از همه 
مهم تر کریستیانو رونالدو هم بدون فرگوسن در اولدترافورد دوام نیاورد و اریک تن هاخ داشت فوتبالش را نابود می کرد. 
داوید دخه آ در فصل آخر حضورش در اولدترافورد دستکش طلایی لیگ را برد اما دور انداخته شد و یک سال بدون تیم ماند 
و در بازگشت به فوتبال در فیورنتینا نشان داد چه جواهری اســت و چقدر بهتر از اونانا است! یونایتد ستاره های خودش را هم 
می خورد؛ آنهایی که از تیم های پایه رشد کرده اند. کوبی ماینو در این تیم ستاره شد و فصل پیش افت کرد. گارناچو مقابل درهای 
خروج است و ممکن است با نیکلاس جکسون در چلسی معاوضه شود. میسن گرینوود به خاطر پرونده خشونت خانگی علیه نامزدش طرد 

شد. حالا نوبت رشفورد است.

او تا کرونا عالی بود. میانگین گلزنی اش مقابل 
بیگ ســیکس فوق العاده بــود؛ 6 گل و یک 
پاس گل مقابل هر یــک از تیم های لیورپول، 

منچسترسیتی، چلسی و تاتنهام و 6 گل و 4 پاس گل مقابل آرسنال.

نسبت به گزینه اصلی بارسلونا در پست 
وینگر چپ یعنی نیکــو ویلیامز آمار 
بهتری دارد؛ کل گل های زده مارکوس 

رشفورد 142 گل و نیکو ویلیامز 31 گل.

آیا رشفورد در بارسا دوام می آورد و به رکورد 
تعداد بازی های انگلیســی ها در تاریخ لالیگا 
می رسد؟ دیوید بکام )رئال مادرید/ 116 بازی(، 
گری لینه کر )بارسلونا/ 103 بازی(، مک منمن )رئال مادرید/ ۹4 بازی(، 
کانینگام )رئال مادرید و خیخون/ 74 بازی(، ســم ویز )لاس پالماس و 
سویا/ 74بازی(، کیران تریپیر )اتلتیکو مادرید/ 68 بازی(، جود بلینگام 
)رئال مادرید/ 5۹ بازی(، ریچاردسون )رئال سوسیه داد/ 37 بازی(، مایکل 

اوون )رئال مادرید/ 36 بازی( و گرینوود )ختافه/ 33 بازی(.

ســرعت او خیره کننده اســت؛ ســریع تر از 
همه بازیکنان فعلی بارســلونا؛ پائو کوبارسی 
)31.16 کیلومتر بر ســاعت(، یامال )33.3 (، 
بالــده )33.7(، ژول کنــده )34.1(، رافینیا )34.72( و رشــفورد 

)35.35 کیلومتر بر ساعت(.

لینه کر در 103 بازی لالیگایی برای بارســا 
42 گل به ثمر رساند. رشفورد به چند بازی 
برای رسیدن به این تعداد گل نیاز دارد و آیا 

اصلا قرار است این همه فرصت در اختیارش قرار گیرد؟ 

مارکوس هم عملکردش بد نیست 
و از زمان نخستین بازی اش برای 
شیاطین ســرخ در بیش از ۹ سال 
پیش، 426 بازی در تمــام رقابت ها انجــام داده، 138 گل به ثمر 
رسانده و 60 پاس گل داده است. او در 56 بازی در فصل 2022-23، 
توانســت 30 گل به ثمر برســاند  که تنها یکی از آنها از روی نقطه 

پنالتی بود.

بهترین احتمال برای رشفورد این است که یک بار 
ترکیب لواندوفسکی در نوک حمله، یامال در 
وینگ راست و خودش در وینگ چپ و رافینیا 
پشت مهاجم در سیستم 1-3-2-4 جواب بدهد 
و این ترکیب ادامه یابد. ایده اولیه این است که 
رشفورد ذخیره رافینیا باشد. اولمو و فران تورس 

گزینه های جلوتر از او برای تعویض هستند.

فصل آینده می تواند نخستین ال کاسیکویی 
باشــد که در آن هم بارسلونا و هم رئال مادرید 
یک بازیکن انگلیســی در ترکیب خود دارند. 
رشفورد می تواند با هم تیمی هایش در تیم ملی 
انگلیس، جود بلینگهام و ترنت الکســاندر-
آرنولد، روبه رو شــود. با توجه به رقابت عمیق 
بین منچســتر یونایتد و لیورپول، رویارویی 
با الکســاندر-آرنولد جذابیت خاصی خواهد 
داشت. با اینکه رشفورد عملکردی عالی در برابر 
لیورپول دارد، هایایت های تقابلش با آرنولد 
نشان از برتری مدافع راست انگلیسی می دهد.

بعید است رشفورد نقشــی کلیدی در ترکیب 
بارسا داشته باشــد، اما خیلی هم خرید بدی 
نیست. یادمان باشــد هر بازیکنی از تاتنهام 
رفت، جام گرفت و هر بازیکنی منچستریونایتد 

را ترک کرد، به اوج برگشت.

سیستم ایده آل

ال کلاسیکوی انگلیسی

نتیجه گیری

ن  یــد د
مارکــوس رشــفورد در لبــاس 

استون ویلا در فصل گذشــته کمی عجیب بود. 

این بازیکن 27 ساله زمانی احساس می کرد که قرار است تا 

آخر عمر در منچستریونایتد بماند، چرا که از آکادمی این تیم آمده 

و از زمانی که لویی فن خال در سال 2016 نخستین بازی اش را برای 

این تیم انجام داد، در اولدترافورد درخشیده بود. در ویلا خیلی هم بد 

کار نکرد و در نخستین لیست تیم ملی از سوی توماس توخل قرار گرفت. 

عملکردش در ویلاپارک 4گل و 5پاس گل در 17 بازی بود. اما وضعیتش 

در این چند وقت آنقدر بد بوده که آموریم که از او ناامید شــده و در 

زمستان گذشته بیرونش کرده بود، حاضر به بازگرداندنش نشد 

و برای تمرینات پیش فصل دستور داد تا قبل از ساعت 17 

که تمرین تیم بزرگســالان به پایان می رسد، 

او حــق ندارد بــه کمــپ بیاید.

مشــکل اینجاســت که مثلث هجومــی لوا- 

یامال- رافینیا یکــی از بهترین مثلث ها در 

کل جهان اســت. آنها فصل گذشــته 
روی هم رفته 140 گل به ثمر

 رساندند.

140
رشــفورد پس از 36 سال، نخســتین بازیکن انگلیسی 

بارسلونا خواهد بود تا گری لینه کر با تغییر تصویر پروفایل 
خود به اســتقبال این انتقال برود. تا پیش از رشفورد، 

لینه کر آخرین انگلیسی بارسا بود که در طول 3 سال 
حضور در نیوکمپ و انجام 103 بازی، 42 بار 

برای کاتالان هــا موفق به گلزنی 
شد.

36 بــا 
رفتن گارناچو، هویلوند و 

رشفورد، یک مثلث کامل هجومی 
از یونایتد حذف خواهد شد. اگر سانچو 

را هم که کل فصل قرضی در چلســی 
بود به حســاب بیاوریم، می شود مربع 

هجومی. ســانچو بــه یوونتوس 
لینــک شــده اســت.
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مثلث متساوی الاضلاع
منچستریونایتد برای خط حمله جدید خود بیش از 200 میلیون یورو هزینه می کند

از بین 10 خرید گران 
باشگاه، ۶ نفر در 

۴ سال اخیر به 
یونایتد پیوسته اند 

که بخشی از آن 
به خاطر بی کفایتی و 

خاصه خرجی تن هاخ 
بوده و بخشی دیگر 

به دلیل بالا رفتن 
قیمت بازیکنان و 

تورم بازار نقل و 
انتقالات.

در حال حاضر مثلث هجومی 
منچستریونایتد متشکل از هویلوند، 

کونیا و امبومو برای این باشگاه 
23۶.8 میلیون یورو آب خورده است. 236
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80 میلیون برای خرید اکیتیکــه داده بود اما 
اینتراخت او را با 95 میلیون به لیورپول فروخت.

   شهر بی دفاع
آموریم با اینکه در خط دفاعی مشکات زیادی 

داشت و تیمش در فصل گذشته 65 گل خورد، 
اما تنها یک مدافع کنــاری گمنام )دیگو 

لئون از ســرو پورتنو( را جذب کرده و 
حتی لیندلوف و جانی ایوانز را نیز در این 
پست از دست داده است. لیندلوف با 
پایان قراردادش جدا شد و جانی ایوانز 
به عنوان تنها بازمانده دوران فرگوسن 

از فوتبال خداحافظی کرد. مالاسیا هم 
که یادگار دوران سیاه خریدهای تن هاخ 

بود، جدا شد.

   به دنبال گلر
منچســتر برای خط دروازه هم بازیکن 

می خواهد. اونانا اصا قابل اطمینان نیست 
و اخیرا مصدومیتی پیدا کرده کــه او را مدتی 
از فوتبال دور نگه مــی دارد. بایندیر ترک هم 
در قواره پیراهن این باشــگاه نیست. منچستر 

خواهان به خدمت گرفتن امیلیانو مارتینس، 
دروازه بان جنجالی استون ویاست اما او را 
قرضی می خواهد و حاضر نیست 40 میلیون 

یوروی دیگر برای این پست هزینه کند.


